

Referat af skolebestyrelsesmøde

Mødetidspunkt	Den 24.1. kl. 17.00-19.30
Sted	Personalerummet
Medlemmer	Samia Sofie Kappe, Formand (SK), Heidi Normann Eriksen (HE), Heidi Juul (HJ), Mikkel Taudorf (MT), Anne Line Mikkelsen (AM), Charlotte Pries Scheibel (CS), Tina Juul (TJ), Morten Betack Storch (MS), Julie Quass Pedersen (JP), Kommunalbestyrelsesrepræsentant, Trine Mønster, medarbejderrepræsentant (TM), Kasper Bidstrup Thorsen, medarbejderrepræsentant (KT) Carl Krag Oldenburg, elevrepræsentant (CO), Toke Elmøe, elevrepræsentant (TE) Karin Grüttner, (KG), Skoleleder, Jacob Kofoed (JK), Souschef
Fraværende m. afbud	Charlotte Pries Scheibel (CS), Morten Betack Storch (MS), Carl Krag Oldenburg, elevrepræsentant (CO), Toke Elmøe, elevrepræsentant (TE), Heidi Juul (HJ), Mikkel Taudorf (MT),

Punkt /tid	Dagsordenspunkt	Indhold i punktet og evt. proces	Referat	Ansv.
1. 17.00	Godkendelse af dagsordenen	Godkendelse af dagsordenen	Referatet blev godkendt	SK
2. 17.05	Arbejdet i elevrådet	Elevrepræsentanterne fremlægger status for arbejdet i skolens elevråd. Derudover har vi aftalt med skolens repræsentanter fra det fælles kommunale elevråd, at de deltager på mødet.	Ella Lading Olesen, en af skolens to repræsentanter i det fælles elevråd, orienterede om arbejdet i det fælles kommunale elevråd(/RFE). Det fælles kommunale elevråd arbejder bl.a. med kortere og fleksible skoledage. Det skal forstås på den måde, at elever kunne have indflydelse på skoledagen ved fleksible mødetider	JK

			<p>Det fælles kommunale elevråd har lavet et spørgeskema, som alle klasser fra 6. til 9. klasse skal svare på.</p> <p>Ella fortalte om det fælles kommunale elevråds møde med politikerne, hvor de præsenterede deres tanker. RFE havde blandet andet følgende bud:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Flexibilitet kunne være at bruge teams - Blokke af undervisning - Varieret undervisning - At bruge udearealerne <p>Med politikerne blev der diskuteret om mulighederne for at imødekomme elev ønsket om kortere skoledage.</p> <p>Der arbejdes kommunalt med disse overvejelser, men det afgøres gennem folkeskoleloven samt kommunalbestyrelsen, hvis elevernes timetal skal reduceres.</p>	
3. 17.30	Tilsyn med princip for lejrskoler	Tilsyn med skolens princip for lejrskoler. Vedlagt som bilag. Ydermere ønskes en drøftelse i bestyrelsen af, om Skovlyskolen skal arbejde for at lejrskolen i 8. klasse skal være en skolerejse til Berlin.	<p>JK orienterede om lejrskoleprincippet og et videre arbejde mod en udlandstur i 8. klasse.</p> <p>Der blev diskuteret fordele og ulemper ved lejrskoler. Ella fortalte, at eleverne oplever, at der er en særlig stemning ved lejrskoler. Det gør noget godt ved klassefællesskaberne. Ella tænkte, at eleverne ville synes, at det kunne være spændende at komme til udlandet.</p>	JK

			<p>Skolebestyrelsen er enig i, at lejrskoler er noget skolen fortsat skal prioritere.</p> <p>Medarbejderne fortalte, at der i medarbejdergruppen generelt er opbakning til lejrskoler. Der er dog i de senere år flere elever, der ikke er vant til at sove ude og dermed kan lejrskoler være en udfordring. Medarbejderne opfordrer til, at forældrene træner deres børn i at sove ud, således elever kan deltage på lejrskolerne.</p> <p>Der var opbakning fra skolebestyrelsen, elever og medarbejdere til at arbejde videre med en lejrskole til udlandet i 8. klasse. Konkret et ønske om evt. Berlin eller Hamburg.</p> <p>Ella fortalte, at de på hendes årgang skal til Bornholm, og det glæder de sig til.</p>	
18.00	SPISNING			
4. 18.15	Budget for 2023	Skolen fremlægger det første bud på budget for 2023.	<p>KG orienterede om budgettet for almen skole. Det planlagte forbrug i dette første udkast overskrider rammen.</p> <p>Grundet til at budgettet overskrides er, at skolen oplever et faldende elevtal primært omkring mellemtrinnet og, at det har været vigtigt at rekruttere uddannede lærere og pædagoger til længere vikariater.</p>	KG

			<p>Set i lyset af tidligere år kommer der sandsynligvis naturlige tilpasninger i personalegruppen og dermed reduceres overskridelsen.</p> <p>Der blev spurgt ind til forplejning til børnene i SFO/SFK. Det er blevet dyrere at købe mad til forplejning til SFO/SFK. Det blev aftalt at budgettet til forplejning til børnene skulle forhøjet fra 100.000 til 125.000. Det bliver taget med ind i budgettet.</p> <p>KG orienterede om budgettet for Specialafdelingen. KG gennemgik budgetrammen. Der forventes at være 80 elever i specialafdelingen.</p> <p>Økonomien i specialafdelingen balancerer. Der blev spurgt ind til vikarposten – Det forholdsvis store beløb skyldes, at vikardelen bruges til akut opståede "en til en" tilbud til elever, der er særlig udfordrede.</p>	
5. 18.30	Høringssvar omkring overførselsretten	<p>Bestyrelsen har mulighed for at lave høringssvar angående overførsel af driftsudgifter.</p> <p>Drøftelse og beslutning omkring dette. Bilag og uddybende forklaring er udsendt af Samia på mail d. 15.1.</p>	<p>Skolebestyrelsen diskuterede overførselsretten. Der blev diskuteret om 3% var nok. Der var et ønske om en forhøjelse til 5 %. KG skriver et udkast til et høringssvar som sendes et at have været forbi Samia.</p>	SK

6. 19.00	Forberedelse af tilsyn med princip for digitalisering	Hvis der er nogen, der har fundet særlige emner fra princippet, der ønskes vægtet i tilsynet, så kan der gives indspil til et kommende tilsyn igen. Tilsynet skubbes til et kommende møde.	KG talte ind i SKB's hjemmeopgave. Der var umiddelbart ikke nogen kommentarer. Digitalisering bliver fremlagt næste gang.	KG
7. 19.10	Forberedelse af tilsyn med princip for fag- og opgavefordeling	Tilsyn med dette princip sker på det kommende bestyrelsesmøde. Bestyrelsens medlemmer kan ønske yderligere punkter til tilsyn end de vedtagne i princippet. Princippet er vedlagt som bilag.	KG gennemgik princippet. Der ønskes data på, hvor mange personaler der er linjefagsuddannet i de fag de underviser. Der blev spurgt ind til motion og bevægelse. Der var et ønske om at høre, hvordan motion og bevægelse er en del af fagene.	KG
8. 19.15	Nyt fra SkoleForum (Fast punkt)	Orientering fra møde i SkoleForum	Der var ikke noget nyt fra Skoleforum	SK
9. 19.25	Meddelelser	Alle bestyrelsens medlemmer har mulighed for at orientere under dette punkt.	KG orienterede om: <ul style="list-style-type: none"> - at svømmehalsbygningen havde hul i taget. Taget er ved at blive lappet. Der bliver lagt en sag på i Ejendomme og Teknik om at få lavet et ny tag på hele sal bygningen. - at der formodentlig kommer midler til renovering som SKB har indflydelse. Her anbefales det, at SKB ser på omklædningsforholde til eleverne. - at skolen har et ønske om at få saltolåse på alle yderdøre både i hovedbygningen og i sal bygningen. 	SK

			<ul style="list-style-type: none"> - at der har været elever med meget urolig adfærd ved afholdelse terminsprøverne. Det var i sådan grad, at det forstyrrede andre elever. Det blev påtalt og forældrene blev orienteret. Det tangerede til bortvisning. Det blev indskærpet, at hvis det gentog sig til afgangsprøver til sommer ville de blive bortvist og dermed kunne have konsekvenser for optagelse på en ungdomsuddannelse. - at elever har kommunikeret under afholdelse af terminsprøverne. Eleverne blev bortvist og forældrene blev orienteret. - at der er en del ansøgere til afdelingslederstillingen i almen, hvor flere er meget kvalificerede. 	
10.	Eventuelt		Ingen havde noget til eventuelt.	

Kommende møder:

6.3.

11.4.

24.5.

15.6.